
Končící zima se hlásila už v říjnu, ale na 
nic moc víc se nezmohla. 
Gratulujeme našim milým dámám 
ke svěžím sedmdesátinám (vlevo 
Blanka Sedláčková, vpravo Radunka 
Dytrychová.).

Instalace Branka 
do funkce 
regionálního 
ředitele TWR-E. 
Požehnání 
vyprošují Geo 
Cooper a Werner 
Kröemer.

Posledního zasedání Rady se zúčastnili i bývalí členové.

Sníh byl tak vzácný, že Dušan zametl 
celé parkoviště, aby si mohl vyrobit 
alespoň malinkého sněhuláčka.

Mediální partner TWR-CZ:

www.kmspraha.cz
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Neprodejné!

Byl nebyl 
senzi bil

Nevěřila jsem svým uším: 
Policie ČR měla pohotovost-
ní akci na letišti v Praze. No 
samozřejmě, na tomto by 
nebylo nic tak zvláštního –  
kdyby to celé nevzniklo na 
základě telefonátu jakési 
senzibilky… a pak, že žijeme 
v ateistické společnosti!

Nicméně, pro mě osob-
ně to bylo důležité zastave-
ní. Často slýchám, jak jsou 
křesťané přespříliš aktivní 
a lidem kolem vnucují Boží 
existenci. A tak výsledek je, 
že se řada křesťanů snaží 
žít svůj život tiše a spořáda-
ně, jen aby nikoho k ničemu 
nenutili.

Akce české policie mi 
otevřela oči. Jestliže naše 
společnost věří, že je du-
chovní svět, tak vám všem, 
přátelé, na rovinu říkám: Bůh 
je. A lze s Ním mít dokon-
ce osobní vztah. Jenomže 
na naší straně je problém –  
hřích. Slovo, které nemáme 
rádi. Ale to je slovo, které 
vyjadřuje duchovní problém 
každého člověka. Tenhle 
problém ale Bůh vyřešil – ne-
musel, ale udělal to: kvůli 
nám, protože miluje každého 
člověka. Poslal svého Syna, 
Ježíše Krista a ten byl pro 
nás a náš hřích ukřižován. 
Pouze a jedině takto lze mít 
vztah s Bohem. Jedině takto 
se můžeme zachránit.

Tak tolik ode mě – na 
rovinu. A jsem vážně zvě-
davá, jestli tohle prohlášení 
vzbudí nějakou pohotovost-
ní akci alespoň u jednoho 
člověka…

Kateřina Hodecová

Česko opět vede

Podobný nadpis zveřejnila MF DNES dne 3 . 3 . 2007 . Celý článek byl 
věnován ateistickému charakteru českého národa . Pokud se tedy ptáte, 
v čem Česko vede, pak odpověď zní – v bezbožnosti . Faktické údaje, 
které zde uvádíme, jsou převzaty ze zmíněného článku . 

Podle průzkumu Eurobarometr si náboženství nejvíce váží Malťané, 
Poláci, Řekové a Portugalci, nejmenší úctě se těší ve Skandinávii, Česku 
a Estonsku . 

Pokud by existoval výsuvný ateistický žebřík, Češi by se po něm 
vyšplhali na nejvyšší příčku . A že jsou to akrobaté velice obdarova-
ní, o tom svědčí i vedlejší sloupec o pohotovosti elitních bezpečnost-
ních sil zapínajících své blikající majáky na pokyn senzibilů . Jen pře-
mýšlím, jak tyto dvě skutečnosti jdou dohromady . Nevěřící a senzibil… 
Obyvatelé Evropské unie se shodují v tom, že důležité je zdraví, rodina 
a práce . Na opačném konci zájmu je politika a náboženství .

Celý článek byl poměrně zajímavý, ale to, co z něho prosvítá na povrch 
jako holý fakt, už tak zajímavé není . Spíše smutné . To, čeho si křesťané 
všimli už dávno, toho si dnes všímají i sociologové – cituji: „Dokonce 
i současní sociologové si všímají, že tam, kde kvete všeobecný blahobyt 
a kvalitní lékařská péče, ztrácejí církve nejrychleji své stoupence .“

Na jedné straně se i my křesťané snažíme o upevnění demokracie 
jakožto politického systému lépe vyhovujícímu lidskému porozumění spra-
vedlnosti, snažíme se také o budování lepší a prosperující společnosti, na 
druhé straně tím vlastně ničíme podhoubí růstu víry v Boha ve společnosti . 
Bylo by velmi špatné z tohoto konstatování vyvodit závěr, že tedy nebudeme 
aktivními občany společnosti, že nebudeme podnikat, že nebudeme vstu-
povat do politiky, že nebudeme volit . Ne! Každý věřící člověk je současně 
občanem této společnosti a záleží i na něm, jakým směrem se bude spo-
lečnost ubírat . Jen při podnikání, při vstupu do politiky, při vědeckém bádá-
ní, při pečení chleba… při jakékoliv činnosti zvyšující životní úroveň nesmí 
zapomenout na Boha . A pokud v situaci, kdy máme všeho dost, na Boha 
zapomeneme, těžko Ho budeme hledat, až budeme na konci svých sil .

Misionáři chodili vždy do zemí, kde Bůh nebyl uctíván, kde lidé v Boha 
nevěřili . V Česku máme církví a sborů víc než dost a jejich vedení se vět-
šinou diví, když sem přichází misionáři ze zahraničí . Ptají se, proč? Jenže 
misionáři se zase ptají, jak to? Jakýsi Eurobarometr dává tušit, která otázka 
je na místě . 

Nevím, zda bychom neměli přemýšlet, zda je poměr církevní podpory 
charity a misie v pořádku . 

 
Římanům 10:14:  Ale jak mohou vzývat toho, v něhož neuvěřili? 
A jak mohou uvěřit v toho, o kom neslyšeli? A jak mohou uslyšet, 
není-li tu nikdo, kdo by ho zvěstoval?

Aleš Bartošek

Osobní vyznání
Jmenuji se Karel Káňa, je mi čtyřicet let . Rodiče mě i sestru učili žit slušně 

a vštěpovali nám dobré zásady . Dokonce jsme neděli co neděli chodili na 
bohoslužby, a přesto jsem v období dospívání prožil několik krizí . Byl to Pán 
Ježíš, kdo mě z nich vyvedl . 

Krize, kterou jsem v dospívání prožil asi nejsilněji, byla krize svědomí . 
Navenek jsem byl slušný kluk, nemluvil jsem sprostě, nekouřil, ale co to bylo 
platné, když jsem uvnitř věděl, kolik sobectví a nečistoty ve mně je . Víc a víc jsem 
vnímal tíhu hříchu . Styděl jsem se, měl jsem častý pocit viny, ale neměl jsem se 
z něho jak dostat . Zjistil jsem, že hřích nemá konce . Jakmile mu člověk začne 
podléhat, jde stále dolů –hřích byl skutečným problémem mého života . Nemohl 
jsem to ani nikomu říci . Obracel jsem se k Bohu, zvlášť když mi bylo těžko, ale 
měl jsem vážné pochybnosti, jestli Bůh je . Když jsem se modlil, měl jsem pocit, 
že mluvím do prázdna . Taky jsem měl dojem, že Bůh ničím nepotvrzuje svoji 
existenci, že všechno plyne a Bůh jako by nezasahoval . Stejné věci potkávají 
věřící i ateisty, neviděl jsem ani v životech těchto dvou skupin lidí nějaký 
podstatný rozdíl. Neměl jsem důkaz, že Bůh je, ale stále jsem Ho hledal . 

Moje hledání dostalo směr, když v Pána Ježíše uvěřilo několik lidí v mém okolí . Na rozdíl ode mne oni měli 
vztah k Bohu, k Pánu Ježíši . Věnovali se mi a odpovídali mi na mé mnohé otázky . S nimi jsem si uvědomil, že 
Bůh na modlitby odpovídá, že slova Bible mohou být aktuální a velice osobní, že láska, o které Pán Ježíš mluvil 
v evangeliích, není jenom nějaký sen, ale skutečnost . Zvlášť si pamatuji na jedno setkání, které jsme měli místo 
povinného prvomájového průvodu a mně se postupně otvíraly oči a viděl jsem, kým vlastně Pán Ježíš doopravdy je . 
Došlo mi, že zemřel na kříži také za moje viny, že není vzdálený Bůh někde ve vesmíru, ale živý Bůh s námi, který 
miluje lidi . Trvalo mi, než jsem dospěl k poznání, že ten, kdo to se mnou myslí nejlíp, je Pán Ježíš . A tak jsem Mu 
jednou v modlitbě řekl: Pane Ježíši, já tě chci, veď můj život Ty . Prosím, abys byl mým Pánem a změnil můj život . 
Byl to tehdy ode mě krok víry, protože jsem to myslel vážně . Nemohu říci, že by se stal nějaký okamžitý zázrak, 
kterým by bylo ihned všechno vyřešeno . Dál jsem prožíval chvíle vítězství i pády, radost i smutek, dál jsem zápasil 
s hříchem, ale začal proces změny . Ježíš se mi stal také blízkým a drahým . Pozvolna jsem začal rozumět, proč 
jdou věci tak, jak jdou . Boží Duch mi dával porozumět mnohým pravdám v Bibli . Shodovalo se to s tím, co jsem 
měl v srdci, čemu mě učili i rodiče . Pán Ježíš mi také dával žít to . Hříchy, které jsem předtím nemohl přestat dělat, 
jsem opustil . A až později jsem si uvědomil, že můj stav byl vážnější, než jsem myslel; že jsem hřešil i tím, že jsem 
nemiloval Boha, neposlouchal Ho, že jsem zůstal dlužný mnoho lásky svým bližním . On mi to všechno odpustil, 
bylo to skutečné znovuzrození . Pán Ježíš ze mě udělal nového člověka, jsem Mu za to velice vděčný . Je to už víc 
než dvacet let, co se to všechno stalo, a nelituji, že jsem se vydal touto cestou . Není pohodlná ani bezbolestná, 
jde v podstatě o volbu: já nebo Ježíš . Já jsem byl sám sebou znechucen a zvolil jsem Ježíše . A kdybych měl znovu 
volit, rozhodl bych se stejně . 

Nyní jsem opravdu šťastný člověk . Žiju hezký život, jsem spokojený . Pán Bůh mi dal skvělou manželku, máme 
drahé děti, můžu dokonce nějakým způsobem sloužit Bohu . Ale přesto je to někdy život plný sebezapření, člověk 
musí skutečně umírat sám sobě, ale právě proto, že tento život je takový zápas, že to není všecko zadarmo, právě 
proto vidím, že to má hodnotu, že to má cenu .

Velice těžká chvíle byla, když lékaři zjistili, že náš syn má epilepsii . Byl to tehdy pro nás zápas, protože jsme 
věřili v jeho uzdravení a roky plynuly a žádné uzdravení se nedostavovalo . Modlili jsme se, hledali jsme proč . Byly 
to těžké okamžiky, ne v tom smyslu, že bychom chtěli Boha opustit nebo že bychom Mu to chtěli vyčítat – prostě 
jsme byli zmateni, proč se to stalo . Dneska už tomu víc rozumím, už to vidím z jiné perspektivy . Mohu ale říci, že 
Pán Bůh s námi vždycky byl a že nás posiloval i v těch nejtěžších chvílích, že jsme těžké situace mohli nést z Jeho 
síly a neseme do dneška . Nechci to příliš popisovat, ale je to někdy velmi bolestné .

Také bych dnes řekl, že jsem trošku víc porozuměl Božím cestám . Nechtěl bych rozvádět všecko do detailu, 
ale například jsem pozoroval, jak vystupovaly děti z autobusu, ve kterém jsem seděl, a jeden chlapeček byl nějak 
postižený, šel o berlích . Všechny děti běžely dopředu a on se za nimi belhal . Mně ho najednou přišlo tak líto, jako 
by to byl můj vlastní syn . Dovedl jsem se daleko líp vžít do postavení těchto lidí . Předtím jsem byl vůči nim nejistý, 
nevěděl jsem, jak k nim přistoupit, jak s nimi mluvit, jestli jim dát najevo, že vidím jejich postižení, nebo jestli to 
přehlížet . Už to neřeším, ti lidé jsou mi dneska blízcí a já je mám rád . Stále však jsou věci, které jsou mi nejasné, 
nemůžu říci, že bych úplně všechno pochopil, proč to tak musí být . Ale rozumím tomu, že i v této situaci má 
Pán Bůh vše pod kontrolou . Pořád se ještě modlíme za uzdravení našeho syna, ale chápu, že Bůh může někdy 
udělat věci, které nejsou podle našich představ, které se naopak liší od toho, jak bychom si to přáli my a jak si my 
představujeme Jeho požehnání . Také si uvědomuji, že já nejsem Bůh, nevím, jak by žil náš syn, kdyby byl zdravý . 

Karel Káňa, člen rady TWR-CZ


